

**BELGISCHE SENAAT****BUITENGEWONE ZITTING 1979**

10 MEI 1979

**Ontwerp van wet betreffende de inschrijving van België op de verhoging van het kapitaal van de Aziatische Ontwikkelingsbank**

**VERSLAG**

NAMENS DE COMMISSIE VOOR DE FINANCIËN UITGEBRACHT DOOR DE HEER **van WATERSCHOOT**

**Inleiding**

De Minister van Financiën verwijst naar de Memorie van Toelichting van het wetsontwerp en naar het uitgebreid verslag met bijlagen, uitgebracht in de Kamer van Volksvertegenwoordigers door de heer Dejardin.

Hij wijst meer in het bijzonder op het doel van de Aziatische Ontwikkelingsbank, nl. de ontwikkeling en de economische vooruitgang van de landen van Azië en van het Verre Oosten. Deze Bank werd opgericht te Manilla in 1965. België is toegetreden bij de wet van 28 juli 1966. Het beginkapitaal was 1,1 miljard dollar waarin België een deel had van 5 miljoen dollar of 0,5 pct. (waarvan de helft gestort vóór 1970).

De eerste kapitaalsverhoging had plaats einde 1971 om te komen tot 2,75 miljard dollar.

Aan de werkzaamheden van de Commissie hebben deelgenomen :

Vaste leden : de heren Sweert, voorzitter; André, Basecq, Croux, C. De Clercq, Delpérée, De Rore, de Wasseige, Février, Gijs, Henrion, Houben, Lagae, Lecoq, Paque, Poulet, Vandenebeele, Van der Elst, Walniet en van Waterschoot, verslaggever.

Plaatsvervangers : de heren De Baere, de Bruyne, Paulus en Vangeel.

**R. A 11251**

*Zie :*

**Gedr. St. van de Senaat :**

108 (B.Z. 1979) N° 1.

**SENAT DE BELGIQUE****SESSION EXTRAORDINAIRE DE 1979**

10 MAI 1979

**Projet de loi relatif à la souscription de la Belgique à l'augmentation du capital de la Banque Asiatique de Développement**

**RAPPORT**

FAIT AU NOM DE LA COMMISSION DES FINANCES  
PAR M. **van WATERSCHOOT**

**Introduction**

Le Ministre des Finances renvoie à l'exposé des motifs du projet de loi et au rapport détaillé fait à la Chambre des Représentants par M. Dejardin, ainsi qu'aux annexes à ce rapport.

Il souligne plus spécialement l'objectif de la Banque Asiatique de Développement, à savoir le développement et le progrès économique des pays d'Asie et d'Extrême-Orient. Cette Banque a été créée à Manille en 1965. La Belgique en est devenue membre par la loi du 28 juillet 1966. Le capital initial s'élevait à 1,1 milliard de dollars, dont 5 millions de dollars pour la part de la Belgique, soit 0,5 p.c. (la moitié en fut versée avant 1970).

Fin 1971, le capital a été augmenté pour la première fois et porté à 2,75 milliards de dollars.

Ont participé aux travaux de la Commission :

Membres effectifs : MM. Sweert, président; André, Basecq, Croux, C. De Clercq, Delpérée, De Rore, de Wasseige, Février, Gijs, Henrion, Houben, Lagae, Lecoq, Paque, Poulet, Vandenebeele, Van der Elst, Walniet et van Waterschoot, rapporteur.

Membres suppléants : MM. De Baere, de Bruyne, Paulus et Vangeel.

**R. A 11251**

*Voir :*

**Document du Sénat :**

108 (S.E. 1979) N° 1.

Hierin was het aandeel van België 7,5 miljoen dollar waarvan 20 pct. gestort vóór 1975.

Daar de Bank voor de periode 1976-1981 een programma voorziet van 4,4 miljard dollar om aldus het bedrag van de uitstaande leningen te brengen op nagenoeg 6,3 miljard dollar, is een kapitaalsverhoging opnieuw noodzakelijk.

Vandaar de resolutie van de gouverneurs van de Bank van 29 oktober 1976 om nl. het kapitaal te verhogen met 135 pct., zijnde een bedrag van 4,148 miljard dollars van 1966 waarop 10 pct. te storten, de andere 90 pct. bestemd zijnde als borg voor de nieuwe leningen door de Bank op te nemen.

Door de goedkeuring van dit ontwerp verbindt ons land zich voor de jaren 1978 tot 1981, elk jaar, ongeveer 20,4 miljoen frank te storten hetzij 10 pct. van de onderschreven 16,87 miljoen dollar van 1966.

### Besprekking

Een lid vraagt welke plaats deze actie inneemt in het geheel van de ontwikkelingshulp van België.

De Minister onderlijnt het onderscheid dat terzake moet worden gemaakt tussen de activiteit van de Bank enerzijds en van de Fondsen anderzijds.

De Bank verleent steun onder de vorm van leningen tegen de gangbare rentevoeten (8,3 pct. vroeger, thans 7,4 pct.) met gelden die zij opneemt op de internationale kapitaalmarkt en dit voor een termijn van 10 tot 25 jaar met een vrijstelling van terugbetaling gedurende de eerste drie tot vijf jaar.

Voor deze leningen dient het onderschreven en opvraagbaar kapitaal als waarborg. Deze leningen gaan meer naar landen welke niet als de armste kunnen beschouwd worden.

Voor de eigenlijke arme landen bestaat het Aziatisch Ontwikkelingsfonds gesteund op een overeenkomst van 28 juni 1974 tussen de Bank en de leden-ontwikkelde landen. Dit Fonds wordt gespijsd bij middel van financiële bijdragen van deze geïndustrialiseerde landen.

Hierin heeft België een aandeel van 0,9 pct. of 4,725 miljoen dollar (in 1976 op 7,3 miljoen dollar gebracht). Met deze fondsen worden kredieten toegestaan tegen gunstvoorwaarden (rentevoet 1 pct., voor een termijn van 40 jaar) voorbehouden aan de landen met zeer beperkte draagkracht.

\*\*

Een lid vraagt voor welke doeleinden deze middelen werden aangewend.

Hierop deelt de Minister van Financiën nog volgende gegevens mede :

La part de la Belgique dans cette majoration fut de 7,5 millions de dollars, dont 20 p.c. furent versés avant 1975.

Comme la Banque prévoit pour la période 1976-1981 un programme de 4,4 milliards de dollars, en vue de porter ainsi le montant des prêts en cours à quelque 6,3 milliards de dollars, une nouvelle augmentation de capital s'impose.

C'est la raison pour laquelle les gouverneurs de la Banque ont adopté le 29 octobre 1976 une résolution visant à augmenter le capital de 135 p.c., c'est-à-dire d'un montant de 4,148 milliards de dollars de 1966, dont 10 p.c. à verser et 90 p.c. destinés à garantir les nouveaux emprunts de la Banque.

En adoptant le présent projet, notre pays s'engage à verser quelque 20,4 millions de francs chaque année, de 1978 à 1981, soit 10 p.c. des 16,87 millions de dollars de 1966 qui avaient été souscrits.

### Discussion

Un membre demande comment se situe cette action dans l'ensemble de l'aide belge au développement.

Le Ministre souligne qu'en l'occurrence, il faut bien distinguer l'activité de la Banque, d'une part, de celle des Fonds, d'autre part.

L'intervention de la Banque s'effectue sous forme de prêts aux taux du marché (8,3 p.c. précédemment, 7,4 p.c. aujourd'hui) au moyen de fonds qu'elle prélève sur le marché international des capitaux, et ce pour une durée de 10 à 25 ans, avec dispense de remboursement pour les trois à cinq premières années.

Le capital souscrit et appelable constitue la garantie de ces prêts. La plupart de ceux-ci sont consentis à des pays qui ne peuvent être considérés comme les plus pauvres.

C'est pour les pays vraiment pauvres qu'existe le Fonds Asiatique de Développement, résultant d'un consensus entre la Banque et les pays membres développés, en vigueur depuis le 28 juin 1974. Ce Fonds est alimenté par des contributions financières de ces pays industrialisés.

La part de la Belgique y représente 0,9 p.c., soit 4,725 millions de dollars (portés à 7,3 millions de dollars en 1976). Ces fonds servent à accorder à des conditions très avantageuses (taux d'intérêt de 1 p.c. et délai de remboursement de 40 ans) des crédits réservés aux pays dont la capacité financière est fort limitée.

\*\*

Un membre demande à quelles fins ces moyens financiers ont été affectés.

En réponse à cette question, le Ministre des Finances communique encore les données suivantes :

a) Einde december 1978 had de AOB 3 857 miljoen dollar uitgeleend aan volgende landen :

Indonesië . . . . .	574 miljoen dollar (15 %)
Zuid-Korea . . . . .	834 miljoen dollar (22 %)
Maleisië . . . . .	427 miljoen dollar (11 %)
Pakistan . . . . .	424 miljoen dollar (11 %)
Philippines . . . . .	701 miljoen dollar (18 %)
Thailand . . . . .	495 miljoen dollar (13 %)
	<hr/>
	90 %

b) Voor de Bank en het Fonds samen werden de gelden besteed aan :

- Landbouw en landbouwnijverheid : 25 pct.;
- Nijverheid : 22 pct.;
- Energie, vervoer, verkeersmiddelen: 40 pct.;
- Sanitaire werken en woonuitrusting : 11 pct.;
- Onderwijs en gezondheid : 2 pct.

\*\*

Op de vraag van een ander lid situeert de Minister het aandeel van België als volgt :

België, Oostenrijk, Denemarken en Noorwegen hebben 0,5 pct. van het kapitaal van de Bank onderschreven.

Nederland nam 1 pct., Italië 1,6 pct., Frankrijk 2,2 pct., Verenigd Koninkrijk 2,6 pct., Duitse Bondsrepubliek 6,6 pct.

Japan heeft 17,5 pct., Nieuw-Zeeland 2 pct., Australië 7,4 pct., de Verenigde Staten 12 pct., Canada 6,7 pct.

De ontwikkelde landen (met Nieuw-Zeeland, Japan en Australië inbegrepen) hebben aldus 60 pct. van het kapitaal. De landen van Azië zelf bezitten 67 pct. van het kapitaal.

\*\*

Nopens het *Fonds voor Aziatische Ontwikkeling* valt te noteren dat in april 1978 een tweede hersamenstelling werd beslist om het voortzetten van de leningen toe te laten voor de periode 1979-1982 bij middel van 2 miljard dollar waaraan nog vrijwillige bijdragen van bepaalde landen moeten toegevoegd worden.

Het aandeel van België in dit Fonds blijft 0,9 pct. en onze bijdrage wordt dus 18 miljoen dollar (d.w.z. 570 miljoen frank) te storten in 4 jaren. Voor deze bijdrage wordt binnen afzienbare tijd een nieuw wetsontwerp ingediend.

\*\*

a) A la fin de décembre 1978, la BAD avait consenti des prêts pour un total de 3 857 millions de dollars aux pays suivants :

Indonésie . . . . .	574 millions de dollars (15 %)
Corée du Sud . . . . .	834 millions de dollars (22 %)
Malaisie . . . . .	427 millions de dollars (11 %)
Pakistan . . . . .	424 millions de dollars (11 %)
Philippines . . . . .	701 millions de dollars (18 %)
Thaïlande . . . . .	495 millions de dollars (13 %)
	<hr/>
	90 %

b) Le volume global des crédits accordés par la Banque et le Fonds a été affecté selon la répartition suivante :

- Agriculture et industrie agricole : 25 p.c.;
- Industrie : 22 p.c.;
- Energie, transports, communications : 40 p.c.;
- Travaux sanitaires et équipement des logements : 11 p.c.;
- Enseignement et santé : 2 p.c.

\*\*

A la demande d'un autre membre, le Ministre situe la quote-part de la Belgique comme suit :

La Belgique, l'Autriche, le Danemark et la Norvège ont souscrit 0,5 p.c. du capital de la Banque.

Les Pays-Bas ont souscrit 1 p.c., l'Italie 1,6 p.c., la France 2,2 p.c., le Royaume-Uni 2,6 p.c., la République fédérale d'Allemagne 6,6 p.c.

Le Japon a souscrit 17,5 p.c., la Nouvelle-Zélande 2 p.c., l'Australie 7,4 p.c., les Etats-Unis 12 p.c., le Canada 6,7 p.c.

Les pays industrialisés (y compris la Nouvelle-Zélande, le Japon et l'Australie) détiennent donc 60 p.c. du capital. Les pays d'Asie détiennent donc eux-mêmes 67 p.c. du capital.

\*\*

Quant au *Fonds Asiatique de Développement*, il est à noter qu'en avril 1978, il a été décidé de procéder à une deuxième reconstitution de ses ressources afin de lui permettre de poursuivre l'octroi des prêts pour la période 1979-1982 et de mettre pour ce faire un montant de 2 milliards de dollars à sa disposition, à quoi il faut encore ajouter des contributions volontaires de certains pays.

La participation de la Belgique dans ce Fonds reste fixée à 0,9 p.c. et notre contribution sera donc de 18 millions de dollars (c'est-à-dire 570 millions de francs), à verser en quatre ans. Au sujet de cette contribution, un nouveau projet de loi sera prochainement déposé.

\*\*

Nopens de verhouding tussen de EEG en de AOB inzake hulp aan niet-geassocieerde landen : sinds 1976 is er een samenwerking ontstaan zowel voor het verlenen van technische bijstand (giften) als voor de financiering van projecten (leningen).

De EEG heeft aldus ter beschikking gesteld van de Bank :

1976 : 1,7 miljoen dollar (technische bijstand)
1977 : 0,4 miljoen dollar (technische bijstand)
— 9,97 miljoen dollar (lening)
1978 : 0,4 miljoen dollar (technische bijstand)
— 10,50 miljoen dollar (lening).

Deze hulp werd verleend aan arme landen zoals Nepal, Afghanistan, Birma, Pakistan en Indonesië.

\*\*

Heeft België ook rechtstreeks medegewerkt in het kader van deze projecten ?

Einde 1978 heeft België voor 10,5 miljoen dollar werken uitgevoerd op aanbesteding in de gewone projecten, hetzij 0,57 pct. van het totaal der aanbestedingen (te vergelijken met onze 0,5 pct. deelname in het kapitaal van de Bank). In de leningen uit het Fonds heeft België prestaties geleverd voor 6 miljoen dollar of 1 pct. van het totaal der aanbestedingen (opnieuw iets meer dan de 0,9 pct. van onze deelname).

Belgische studiesbureaus hebben als technische bijstand opdrachten uitgevoerd voor de Bank tot einde 1978, voor 395 000 dollar of 1 pct. van het totaal volume.

\*\*

Op verzoek van meerdere leden geeft de Minister nog, onder vorm van bijlage aan dit verslag, een overzicht van de opdrachten aan Belgische ondernemingen toegewezen ten gevolge van onze deelname aan internationale financiële instellingen voor ontwikkeling.

De artikelen en het ontwerp in zijn geheel worden aangenomen met éénparigheid van stemmen (18).

Dit verslag is éénparig goedgekeurd.

*De Verslaggever,  
J. van WATERSCHOOT.*

*De Voorzitter,  
A. SWEERT.*

En ce qui concerne les relations entre la CEE et la BAD dans le domaine de l'aide aux pays non associés, une collaboration s'est établie depuis 1976, tant sur le plan de l'assistance technique (dons) que sur celui du financement de projets (prêts).

Ainsi, la CEE a mis à la disposition de la Banque :  
 En 1976 : 1,7 million de dollars (assistance technique)  
 En 1977 : 0,4 million de dollars (assistance technique)  
 — 9,97 millions de dollars (prêt)  
 En 1978 : 0,4 million de dollars (assistance technique)  
 — 10,50 millions de dollars (prêt).

Cette aide a été accordée à des pays pauvres tels que le Népal, l'Afghanistan, la Birmanie, le Pakistan et l'Indonésie.

\*\*

La Belgique a-t-elle aussi fourni une coopération directe dans le cadre de ces projets ?

A la fin de 1978, la Belgique avait, sur adjudication, dans le cadre des projets ordinaires, exécuté des travaux pour 10,5 millions de dollars, soit 0,57 p.c. du montant global des adjudications (chiffre à comparer à notre participation de 0,5 p.c. dans le capital de la Banque). Dans les prêts consentis par le Fonds, la Belgique a fourni des prestations pour 6 millions de dollars, soit 1 p.c. du total des adjudications (ce qui, une fois de plus, dépasse quelque peu les 0,9 p.c. de notre participation).

Jusqu'à la fin de 1978, des bureaux d'étude belges ont, au titre de l'assistance technique, exécuté pour la Banque des missions pour 395 000 dollars, soit 1 p.c. du volume global.

\*\*

A la demande de plusieurs membres, le Ministre donnera encore, en annexe au présent rapport, un aperçu des marchés confiés à des entreprises belges en raison de notre participation à des institutions financières internationales de développement.

Les articles et l'ensemble du projet ont été adoptés à l'unanimité des 18 membres présents.

Le présent rapport a été approuvé à l'unanimité.

*Le Rapporteur,  
J. van WATERSCHOOT.*

*Le Président,  
A. SWEERT.*

**BIJLAGE**

Beschikbare gegevens betreffende de aanbestedingen aan Belgische ondernemingen toegewezen ten gevolge van onze deelname aan internationale financiële instellingen voor ontwikkeling

De internationale instellingen voor ontwikkeling (op wereldvlak en per continent) verstrekken aan de landen van de Derde Wereld leningen voor de financiering van projecten voor ontwikkeling in de diverse economische en sociale sectoren.

De voornoemde financiering omvat twee grote luiken.

In de eerste plaats, een financiering tegen marktvoorraarden, door de Banken toegekend op basis van een door de landen-leden gestort kapitaal en vooral van op de kapitaalmarkten uitgegeven leningen.

Die financiering wordt voorbehouden voor de meest ontwikkelde en meest bemiddelde ontwikkelingslanden (vb. Brazilië, Nigeria en Zuid-Korea).

In de tweede plaats, een financiering tegen zeer gunstige voorwaarden, verstrekt door de bij de Banken ingestelde Fondsen, voortkomend van door de ontwikkelde landen-leden verstrekte middelen.

Die financiering wordt voorbehouden aan de armste ontwikkelingslanden (vb. kleine landen van Centraal Amerika, Niger, Opper-Volta enz. en Bangladesh, Birma).

België is lid van de diverse bedoelde instellingen en werkt door zijn bijdragen mede aan de ontwikkeling van de Derde Wereld. De bijdragen uit dien hoofde zijn begrepen in de globale hulpinspanning van ons land, berekend in percentage van ons BNP.

Een aspect van onze deelname aan die instellingen is de mogelijkheid voor onze ondernemingen om de verscheidene goederen en diensten, nodig voor de verwezenlijking van de gefinancierde projecten, te verschaffen. De toewijzing van die goederen en diensten gebeurt met internationale aanbestedingen, voorbehouden aan de landen-leden, uitgeschreven door de met de leningen begunstigde landen en gecontroleerd door de financierende instelling. In deze aanbestedingen zijn de factoren kwaliteit en prijs doorslaggevend.

In zover de privé-sector van een bijdragend land competitief is bij de uitvoer, betekent dus de toetreding van dat land tot de internationale financiële ontwikkelingsinstellingen een niet te veronachtzamen mogelijkheid voor de uitvoer.

In dat opzicht laten de gegevens betreffende België toe te stellen dat de plaats van ons land in het geheel voldoening schenkt, maar verschillend is volgens de instelling.

Anderzijds is het niet steeds gemakkelijk trachten te bepalen in welke sectoren de Belgische firma's meest competitief zouden zijn, aangezien de door de instellingen verstrekte gegevens een dergelijke ventilering niet in alle gevallen mogelijk maken.

**ANNEXE**

**Données disponibles concernant les adjudications obtenues par des entreprises belges grâce à nos participations aux institutions financières internationales de développement**

Les institutions financières de développement (mondiales et continentales) accordent aux pays du Tiers Monde des prêts en vue de financer des projets de développement dans les divers secteurs économiques et sociaux.

Le financement précité comporte deux grands volets.

En premier lieu, un financement à conditions du marché accordé par les Banques à partir d'un capital versé par les pays membres et surtout d'emprunts émis sur les marchés des capitaux.

Ce financement est réservé aux pays en développement les plus développés ou les mieux nantis en ressources (ex. : Brésil, Nigéria et Corée du Sud).

En second lieu, un financement à conditions très favorables accordé par les Fonds constitués auprès des Banques et provenant de ressources fournies par les pays développés membres.

Ce financement est réservé aux pays en développement les plus pauvres (ex. : petits pays d'Amérique centrale, Niger, Haute-Volta, etc. et Bangladesh, Birmanie).

La Belgique est membre des diverses institutions précitées et, par ses contributions, collabore au développement du Tiers Monde. Les apports à ce titre sont compris dans l'effort d'aide global de notre pays, calculé en pourcentage de notre PNB.

Un aspect de notre participation à ces institutions est la possibilité pour nos entreprises de fournir les divers biens et services requis pour la réalisation des projets financés. L'allocation de ces biens et services s'effectue par des adjudications internationales réservées aux pays membres, lancées par les pays bénéficiaires des prêts et contrôlées par l'institution qui finance. Dans ces adjudications, les facteurs qualité et prix sont déterminants.

Dans la mesure où le secteur privé d'un pays contributeur est compétitif à l'exportation, l'adhésion de ce pays aux institutions financières internationales de développement constitue donc une facilité non négligeable à l'exportation.

A cet égard, les données concernant la Belgique permettent de dire que notre pays se situe d'une façon satisfaisante dans l'ensemble, mais inégale par institution.

Par ailleurs, il n'est pas toujours facile de déterminer dans quels secteurs les firmes belges sont les plus compétitives, les données fournies par les institutions ne permettant pas une telle ventilation dans tous les cas.

De hierna volgende inlichtingen zijn deze waarover de Administratie thans beschikt. Zij zullen worden bijgewerkt met het oog op de aan het Parlement in de loop van 1979 over te leggen wetsontwerpen houdende hernieuwing van onze bijdragen tot de Aziatische en Afrikaanse Ontwikkelingsfondsen en tot de Interamerikaanse Ontwikkelingsbank.

Wat betreft de Aziatische Bank en haar Fonds komen de gegevens (op einde 1978) voor in het verslag. Het gaat enerzijds om een belangrijke deelname (6,5 miljoen dollar) aan een hydroelectrische centrale en, voor het saldo, om levering van uitrusting en wisselstukken voor diverse nijverheden en van uitbaggeringswerken in havens.

Voor de Afrikaanse Bank en haar Fonds dateren de laatste inlichtingen van einde 1977, betrekking hebbend op de verrichte uitbetalingen (meer beperkte gegevens dan de verworven aanbestedingen). Voor het Afrikaans Fonds hebben de Belgische firma's 3,4 miljoen dollar bekomen, zegge 7,6 pct. van het totaal der verrichte stortingen (te vergelijken met ons percentage van bijdrage tot het Fonds, nl.  $\pm$  2 pct.). Het betreft projecten in de agro-industriële sector, inzake transport en inzake openbaar nut. Geen enkel ontwikkeld land is reeds lid van de Afrikaanse Bank (toetreding in 't vooruitzicht), maar uitbetalingen hebben reeds plaats gehad ten gunste van Belgische firma's voor 10 miljoen dollar (7 pct. van het totaal).

De toetreding van de Europese landen, waaronder België, tot de Interamerikaanse Ontwikkelingsbank en haar Speciaal Fonds dateert van midden 1976. Het is dus nog voorbarig reeds een balans van deze toetreding op te maken. Het past evenwel te noteren dat van 1959 tot einde 1977 Belgische firma's voor 8 miljoen dollar hadden bekomen, hoofdzakelijk in de energie-sector (stortingen op aanbestedingen), en dat zij in 1978 twee kontrakten hebben verworven in de bouwsector (3,1 miljoen dollar) en in de staalnijverheid (0,4 miljoen).

Gezien hun omvang op wereldvlak hebben de Wereldbank en haar filiaal de Internationale Ontwikkelingsassociatie (IDA) een veel belangrijkere activiteit dan de voorgaande regionale instellingen.

De door de Belgische firma's verworven aanbestedingen geven dan ook dat verschil in dimensie weer.

Einde 1977 beliepen de stortingen op de door de Belgische ondernemingen bij de Wereldbank verworven aanbestedingen 381 miljoen dollar, zegge 2,1 pct. van deze verworven door de ontwikkelde landen en 1,5 pct. van het totaal (d.i. rekening houdend met de door de ontwikkelingslanden verwezenlijke aanbestedingen). Dit kan vergeleken worden met een inschrijving op het kapitaal ten belope van 2,24 pct.

Wat betreft de IDA zijn de gegevens als volgt : 141 miljoen dollar van stortingen op door Belgische firma's verworven aanbestedingen, zegge 2,4 pct. van deze verworven door de ontwikkelde landen en 1,75 pct. van het totaal. Te vergelijken met een bijdrage-percentage van 1,7 pct.

Les renseignements qui suivent sont ceux dont l'Administration dispose actuellement. Ils seront affinés et mis à jour en vue des projets de loi à déposer au Parlement en 1979 sur le renouvellement de nos contributions aux Fonds Asiatique et Africain de Développement et à la Banque Interaméricaine de Développement.

En ce qui concerne la Banque et le Fonds Asiatiques, les données (à fin 1978) figurent dans le rapport. Il s'agit d'une part, d'une participation importante (6,5 millions de dollars) à une centrale hydro-électrique et, pour le solde, des fournitures d'équipements ou de pièces de rechange pour diverses industries et des travaux portuaires de dragage.

Pour la Banque et le Fonds africains, les derniers renseignements datent de fin 1977 et portent sur les déboursements effectués (données plus restreintes que les adjudications obtenues). Pour le Fonds Africain, les firmes belges ont obtenu 3,4 millions de dollars, soit 7,6 p.c. du total des versements effectués (à comparer avec notre pourcentage de contribution au Fonds, qui est de  $\pm$  2 p.c.). Il s'agit de projets dans les secteurs agro-industriel, du transport et des utilités publiques. Aucun pays développé n'est encore membre de la Banque Africaine (adhésion prochaine), mais des déboursements ont déjà eu lieu en faveur de firmes belges pour 10 millions de dollars (7 p.c. du total).

L'adhésion des pays européens, dont la Belgique, à la Banque Interaméricaine de Développement et à son Fonds Spécial date de la mi-1976. Il est donc encore prématué de faire un bilan de cette adhésion. Il convient cependant de noter que de 1959 à fin 1977, des firmes belges avaient obtenu pour 8 millions de dollars, principalement dans le secteur énergétique (versements sur adjudications) et qu'en 1978, elles ont emporté deux contrats dans la construction (secteur énergétique) (3,1 millions de dollars) et dans la sidérurgie (0,4 million).

La Banque Mondiale et sa filiale, l'Association Internationale de Développement (IDA), vu leur envergure mondiale, ont des activités beaucoup plus importantes que les institutions régionales que nous venons de citer.

Les adjudications obtenues par les firmes belges traduisent, elles aussi, ce changement de dimension.

A la fin de 1977, les versements sur les adjudications emportées à la Banque Mondiale par des entreprises belges s'élevaient à 381 millions de dollars, soit 2,1 p.c. de celles obtenues par les pays développés et 1,5 p.c. du total (c'est-à-dire compte tenu des adjudications réalisées par les pays en développement). Ceci est à comparer à une souscription au capital de l'ordre de 2,24 p.c.

En ce qui concerne l'IDA, les données sont les suivantes : 141 millions de dollars de versements sur adjudications obtenues par des firmes belges, soit 2,4 p.c. de celles emportées par les pays développés et 1,75 p.c. du total. A comparer à un pourcentage de contribution de 1,7 p.c.